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SPRAWOZDANIE 

STAROSTY OTWOCKIEGO 

z dnia 18 stycznia 2024 r. 

z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2023 rok 

Na podstawie art. 38 b ust. 3 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym 

(tekst jedn. Dz.U. z 2022 r. poz. 1526), Starosta Otwocki Zarządzeniem Nr 9/2021 

z dnia 22 lutego 2021 r. powołał na trzyletni okres Komisję Bezpieczeństwa i Porządku 

Kadencji, w skład której weszło 9 osób + 4 z głosem doradczym. 

Realizując swoje ustawowe kompetencje Komisja Bezpieczeństwa i Porządku, pracowała na 

dwóch posiedzeniach, w trybie zdalnym. 

Posiedzenie połączonej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku oraz Powiatowego Zespołu 

Zarządzania Kryzysowego w dniu 7 marca 2023 r. - w trybie zdalnym 

W dniu 7 marca br. w trybie zdalnym odbyło się połączone posiedzenie Powiatowej Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku oraz Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego. 

Porządek obrad: 

1. Powitanie uczestników – Przewodniczący KBiP/PZZK; 

2. Podsumowanie akcji „BEZPIECZNE FERIE”: Policja, PSP, Oświata Powiatowa, PSSE; 

3. Problem występowania dzików na obszarze powiatu otwockiego (zagrożenia dla 

mieszkańców, ASF) – propozycje rozwiązania problemu: Powiatowy Inspektorat Weterynarii, 

Nadleśnictwo Celestynów, Przedstawiciele gmin, Policja, PSP, Wydział Ochrony Środowiska 

Starostwa; 

4. Ograniczenie godzin pracy posterunków Policji w godzinach nocnych na terenie powiatu 

otwockiego – wpływ na bezpieczeństwo mieszkańców: Policja, Przedstawiciele gmin; 

5. Sprawy różne. 

Spotkanie otworzył Starosta Pan Krzysztof Szczegielniak omawiając proponowany porządek 

obrad, a następnie przekazał głos Pani Hannie Majewskiej – Smółce Dyrektor Oświaty 

Powiatowej, która poinformowała, że w roku szkolnym 2022/2023 w okresie przerwy 

zimowej zorganizowany wypoczynek dzieci i młodzieży, na terenie placówki, prowadzony 

był  tylko w Powiatowym  Młodzieżowym Domu Kultury w Otwocku, w terminie 13.02.-

24.02.2023r.. Liczba uczestników ferii zimowych wyniosła 66 osób. Impreza została 

zgłoszona do Mazowieckiego Kuratorium Oświaty w dniu 18.01.2023 - Zgłoszenie w bazie 

wypoczynku - nr 8286/MAZ/2023-Z. Placówka posiada prowadzone na bieżąco książki 

obiektów oraz aktualne przeglądy  roczne i pięcioletnie okresowej kontroli stanu technicznego 

wymagane  zgodnie z art. 62 ust. 1 ustawy  z dnia 7 lipca 1994r. – Prawo budowlane (Dz. U. z 

2021r. poz. 2351 z póź. zm.).   

Ferie zimowe przebiegły bezpiecznie, uczestnicy brali udział w imprezach na terenie 

placówki oraz wycieczkach terenowych i tematycznych a także w wyjazdach na basen. Nie 

doszło do żadnego wypadku, nie zanotowano incydentów związanych z niewłaściwym 

zachowaniem uczestników. 
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 Kolejną osobą, która zabrała głos była Dyrektor Państwowego Powiatowego Inspektoratu 

Sanitarnego w Otwocku Pani Agata Wolska, która przekazała informację o podjętych 

działaniach w ramach „Bezpiecznych ferii”:  

I. Dane dotyczące prowadzonych działań dla poprawy bezpieczeństwa w okresie ferii 

zimowych: 

1) Pracownicy Państwowej Inspekcji Sanitarnej jak co roku czuwali nad zapewnieniem 

bezpiecznych i higienicznych warunków zimowego wypoczynku dzieci i młodzieży.  

W ramach „Bezpiecznych Ferii” przeprowadzono: 

− 8 kontroli wypoczynku zimowego, które swoim zakresem obejmowały kontrolę warunków 

sanitarno-higienicznych sal zajęć, świetlic, miejsc do uprawiania sportu, stanu technicznego 

wyposażenia, a także mikroklimatu tj. właściwej wentylacji i temperatury pomieszczeń. 

Kontroli poddano jednocześnie warunki do utrzymania higieny osobistej oceniając bieżącą 

czystość pomieszczeń sanitarnych, zapewnienie środków higienicznych oraz ciepłej wody jak 

również standardy dostępności do urządzeń sanitarnych. Podczas kontroli wydano zalecenie 

dotyczące uzupełnienia brakującej dokumentacji medycznej personelu na półkolonii zimowej 

w Wiązownie. 

− 1 kontrolę Lodowiska Miejskiego w Otwocku, która swoim zakresem obejmowała ocenę 

stanu sanitarno-higienicznego: stosowane środki do dezynfekcji kasków i butów oraz sposoby 

ich przechowywania, czystość bieżącą w WC dla osób korzystających z lodowiska, czystość 

bieżącą w przebieralni (stan techniczny ławek), gromadzenie nieczystości stałych i płynnych 

oraz przestrzeganie przepisów ustawy o ochronie zdrowia przed następstwami używania 

tytoniu i wyrobów tytoniowych. W trakcie kontroli nie stwierdzono nieprawidłowości. 

Wydano zalecenia dotyczące usprawnienia wentylacji mechanicznej oraz uzupełnienia znaku 

zakazu palenia o e-papierosy. 

− 1 kontrolę pływalni w Józefowie, która udostępniona była bezpłatnie dla dzieci podczas 

ferii zimowych. Kontrola sanitarna swoim zakresem obejmowała ocenę stanu sanitarno-

higienicznego pływalni i hali sportowej ze szczególnym uwzględnieniem bieżącego stanu 

sanitarno-higienicznego w szatniach, przebieralniach i sanitariatach ogólnodostępnych, 

otoczenie niecki basenowej, stosowane preparaty dezynfekcyjne, badania profilaktyczne 

pracowników. W trakcie kontroli nie stwierdzono nieprawidłowości.  

− 1 kontrolę ogólnodostępnej sali zabaw dla dzieci w Józefowie, podczas której oceniano stan 

sanitarno-higieniczny sali zabaw, czystość bieżącą, przestrzeganie przepisów ustawy o 

ochronie zdrowia przed następstwami używania tytoniu i wyrobów tytoniowych, procedury 

mycia i dezynfekcji oraz badania profilaktyczne pracowników. W trakcie kontroli nie 

stwierdzono nieprawidłowości.  

− 6 kontroli warunków przygotowywania i wydawania posiłków w obiektach zimowego 

wypoczynku dzieci i młodzieży ze szczególnym uwzględnieniem realizacji zasad GHP/GMP i 

HACCP, stanu sanitarno-higienicznego i technicznego pomieszczeń bloku żywieniowego 

oraz wyposażenia, w tym sposobu przechowywania środków spożywczych oraz realizacji 

przepisów rozporządzenia (EU) Parlamentu Europejskiego i Rady nr 1169/2011 z dnia 25 

października 2011 r. w sprawie przekazywania konsumentom informacji na temat żywności. 
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2) Poza czynnościami kontrolnymi, prowadzono działania profilaktyczno-edukacyjne dla 

dzieci i młodzieży, kierowników wypoczynku zimowego oraz wychowawców grup 

półkolonijnych (8 pogadanek). Ich celem było podniesienie poziomu wiedzy na temat 

bezpiecznych i higienicznych zachowań podczas wypoczynku zimowego.  

W ramach „Bezpiecznych ferii” przeprowadzono 8 wizytacji, podczas których realizowano 

edukację dotyczącą:  

− profilaktyki zażywania środków psychoaktywnych i alkoholu, 

− higieny osobistej ze szczególnym uwzględnieniem higieny rąk, 

− profilaktyki COVID-19, 

− bezpiecznych zachowań podczas ferii zimowych, 

− profilaktyki wszawicy,  

− profilaktyki HIV 

W ramach współpracy z Komendą Powiatową Policji w Otwocku oraz Państwową Powiatową 

Strażą Pożarną podczas akcji „Bezpieczne ferie” przeprowadzono pogadankę w PMDK w 

Otwocku podczas której przedstawiciele Inspekcji Sanitarnej, Policji i Straży Pożarnej 

edukowali uczestników półkolonii zimowych, na temat zasad bezpieczeństwa podczas ferii, 

profilaktyki zażywania środków psychoaktywnych, profilaktyki COVID-19, oraz higieny 

osobistej. We wszystkich placówkach pozostawiono materiały informacyjno-profilaktyczne 

dla rodziców dzieci korzystających z wypoczynku. 

Łącznie działaniami edukacyjnymi objęto 374 osoby (357 dzieci i 17 wychowawców). 

3) Na stronie internetowej PSSE w Otwocku zamieszczono:  

- informację dla rodziców dzieci wyjeżdżających na ferie dotyczącą możliwości sprawdzenia 

organizatora wypoczynku i autokaru, którym będzie podróżowało dziecko, 

- poradnik bezpiecznego wypoczynku Ministerstwa Edukacji i Nauki. 

4) W mediach społecznościowych PSSE w Otwocku (Facebook i Twitter) na bieżąco 

publikowano informacje dotyczące bezpieczeństwa wypoczynku zimowego oraz z działań 

podjętych w ramach akcji „Bezpieczne Ferie”. 

II. Ilość dzieci i młodzieży korzystających z zorganizowanych form wypoczynku: 

-  w miejscu zamieszkania 357. 

III. Krótka charakterystyka wspólnych działań podejmowanych dla poprawy bezpieczeństwa 

w okresie zimowym: 

Podjęto działania wspólnie z Komendą Policji w Otwocku dotyczące kontroli miejsc, w 

których nieletni mogą nabywać środki niedozwolone. Skontrolowano 7 miejsc sprzedaży e-

papierosów. Nie stwierdzono obecności środków zastępczych. 

IV. Najistotniejsze problemy występujące na terenie powiatu podczas prowadzonych działań 

dla bezpieczeństwa w czasie ferii.  
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1) Wszyscy organizatorzy, którzy zgłosili wypoczynek do Kuratorium Oświaty, 

zagwarantowali uczestnikom dobre warunki wypoczynku, utrzymania higieny osobistej oraz 

wyżywienia.  

Skontrolowane turnusy wypoczynku w miejscu zamieszkania (półkolonie zimowe): 

1. Stajnia w Ponurzycy, Ponurzyca 2, 05-430 Celestynów, 

2. Powiatowy Młodzieżowy Dom Kultury im. M.E. Andriollego w Otwocku  

ul. Poniatowskiego 10, 05-400 Otwock, 

3. Centrum Kultury i Sportu w Karczewie ul. Widok 2, 05-480 Karczew, 

4. Gminny Ośrodek Kultury w Wiązownie ul. Lubelska 53, 05-462 Wiązowna,  

5. Szkoła Podstawowa z Oddziałami Integracyjnymi im. Bohaterskich Lotników  

Polskich w Wiązownie ul. Kościelna 20, 05-462 Wiązowna 

6. Szkoła Podstawowa im. 1 Pułku Szwoleżerów Józefa Piłsudskiego w Malcanowie ul.  

Mazowiecka 55, 05-462 Malcanów, 

7. Szkoła Podstawowa im. W. Witosa w Gliniance ul. Napoleońska 1, 05-408 Glinianka, 

8. Furtka Wyobraźni Katarzyna Jędrzejewska, „Majaland” Przelotowa 1, 05-462 Góraszka. 

 Kolejną osobą, która zabrała głos był Komendant Powiatowy Policji Pan insp. 

Przemysław Dębiński. Omówił działania Policji przez cały okres trwania ferii nie tylko w 

czasie wypoczynku dla dzieci i młodzieży z woj. mazowieckiego ale w skali całego kraju, a 

następnie przedstawił  „SPRAWOZDANIE” z działań prewencyjnych „Bezpieczne Ferie  

2023” podejmowanych przez policjantów  Komendy Powiatowej Policji w Otwocku na rzecz 

bezpieczeństwa dzieci i młodzieży w okresie ferii zimowych województwa mazowieckiego tj. 

13 lutego – 26 lutego 2023 roku w ramach których: 

1. Liczba skontrolowanych miejsc wypoczynku zimowego dzieci i młodzieży, w tym z 

Sanepidem, Strażą Pożarną i innymi podmiotami: 

a) zimowisk -2                               

b) półkolonii -1                                                                                                              

c) inne formy wypoczynku dzieci i młodzieży i młodzieży /podać jakich/- 0 

2. Liczba przeprowadzonych kontroli „dzikich” lodowisk - 20 

3. Liczba oraz syntetyczny opis przeprowadzonych akcji informacyjno-edukacyjnych 

dotyczących właściwego zabezpieczenia mienia przed wyjazdem – 4 

Podczas kontroli miejsc wypoczynku dzieci i młodzieży podczas prowadzenia działań 

profilaktycznych przypominano także o konieczności zabezpieczania mienia. Informacja o 

tych działaniach profilaktycznych była umieszczona na stronie internetowej Komendy.  

4.Ilość spotkań profilaktyczno-edukacyjnych w placówkach organizujących wypoczynek 

dzieci i młodzieży z: 
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a) organizatorami - 0    

b) kierownikami placówek - 3    

c) uczestnikami placówek wypoczynku- 3           

5. Liczba wspólnych patroli z ŻW, SOK, strażami miejskimi/gminnymi - 0 

6. Liczba patroli na dworcach autobusowych, kolejowych oraz środkach  komunikacji 

publicznej -  107 

7. Liczba skontrolowanych autokarów przewożących dzieci i młodzież - 2 

      w tym liczba ww. pojazdów niedopuszczonych do ruchu - 0 

8. Odnotowano: 

a) ilość przypadków niewłaściwej opieki nad dziećmi i młodzieżą ze strony opiekunów-  

- grupy zorganizowane - 0           

- indywidualne - 1  

b) ilość utonięć dzieci i młodzieży w związku z korzystaniem z dzikich lodowisk -  0 

c) ujawniono małoletnich pod wpływem alkoholu - 3 

d) ujawniono małoletnich pod wpływem środków odurzających - 1 

e) liczba nieszczęśliwych wypadków w trakcie zimowych zabaw związanych z brakiem 

opieki ze strony osób dorosłych, gdzie poszkodowanymi są małoletni 0 

f) liczba placówek nieposiadających zgłoszeń o prowadzeniu działalności wypoczynkowej 0 

9. Liczba skontrolowanych: 

a) miejsc masowej rozrywki - 16            

b) placówek handlowych pod kątem sprzedaży małoletnim alkoholu - 172 

c) placówek handlowych pod kątem sprzedaży małoletnim wyrobów tytoniowych - 168 

d) miejsc gromadzenia się osób zażywających środki odurzające - 113 

O działaniach podjętych przez funkcjonariuszy KP PSP w ramach „Bezpiecznych Ferii” 

opowiedział br. Michał Gigoła: 

Sprawozdanie z podejmowanych działań na rzecz podnoszenia bezpieczeństwa wypoczynku 

dzieci i młodzieży podczas ferii zimowych na terenie woj. mazowieckiego,  powiatu 

otwockiego w 2023 r. 

I. Dane dotyczące działań dla poprawy bezpieczeństwa w okresie zimowych ferii: 

1. W powiecie otwockim w miesiącach grudzień 2022 – luty br. przeprowadzono przez 

oficerów Sekcji Kontrolno – Rozpoznawczej 2 kontrole obiektów zgłoszonych do 

przebywania dzieci i młodzieży  w okresie sprawozdawczym. 

Ujawnione nieprawidłowości podczas kontroli: 
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- brak przeglądu kominiarskiego, 

- brak protokołu szczelności instalacji gazowej, 

- materiał palny na drodze ewakuacyjnej . 

2. Informacje o działaniach edukacyjnych prowadzonych w okresie zimowego wypoczynku 

przesyłano sukcesywnie do KW PSP. 

KP PSP w Otwocku przeprowadziła 3 pogadanki w szkołach podstawowych oraz podczas 

wizyt wycieczek w JRG. Realizowała założenia kampanii propagowanych przez KG PSP oraz 

MSWiA tj.: 

- „Czujka na straży twojego bezpieczeństwa! Sezon grzewczy 2022-2023”, 

- „Kręci mnie bezpieczeństwo”, „Kręci mnie bezpieczeństwo nad wodą” oraz „Kręci mnie 

bezpieczeństwo przez cały rok szkolny”, 

-„ Przestroga nie tylko na ferie – zabawa na lodzie zawsze niesie ze sobą niebezpieczeństwo”, 

- „Stop pożarom traw”, 

- „Burze i silny wiatr”, 

- „Twoje bezpieczeństwo nie tylko w naszych rękach”. 

3. Komendant Powiatowy spotkał się z przedstawicielami mediów lokalnych i przekazał 

materiały informacyjne z przedmiotowej tematyki. 

II. Krótka charakterystyka wspólnych działań podejmowanych dla poprawy bezpieczeństwa 

w okresie wakacyjnym: 

1. Współpraca z Komenda Powiatową Policji celem realizowania wspólnych zajęć 

dydaktycznych oraz patrolowania „dzikich” lodowisk. 

2. Współpraca z Powiatową Stacją Sanitarno-Epidemiologiczną  celem realizowania 

wspólnych zajęć dydaktycznych. 

3. Współpraca z dyrekcją Powiatowego Młodzieżowego Domu Kultury w Otwocku przy 

prelekcjach i pokazach sprzętu. 

III. Przedstawienie najistotniejszych problemów występujących podczas prowadzenia działań, 

w ramach akcji „Bezpieczne Ferie 2023” 

Mała liczba organizatorów wypoczynku podczas ferii zimowych, którzy chcieliby 

współpracować z KP PSP w Otwocku. 

Informacja o akcji „Bezpieczne Ferie” powinna pojawić się w dwu / trzy tygodniowym 

wyprzedzeniem od daty rozpoczęcia ferii w woj. mazowieckim, co przełożyło by się na 

realnie większe zainteresowanie oraz liczbę dzieci, do których można by dotrzeć z 

prelekcjami. 

Ze względu na warunki atmosferyczne brak możliwości zaprezentowania działań 

ratowniczych związanych z ratownictwem lodowym. 
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 O zabranie głosu Starosta poprosił Panią Lidię Kazimierczyk – Pyra Prokuratora 

Rejonowego w Otwocku. Pani Prokurator przekazała, że nie byli zmuszani do podejmowania 

żadnych działań w związku z „ Bezpiecznymi Feriami”, ale poruszyła problem braku 

wyznaczonego na terenie powiatu otwockiego „Lekarza koronera”, co znacząco utrudnia i 

wydłuża czas na podejmowanie przez prokuraturę działań. Poprosiła Starostę o wsparcie w 

rozwiązaniu powyższej sytuacji. Starosta przekazał, że sprawa jest mu znana. Powiedział, że  

były podejmowane próby wyłonienia „Lekarza koronera” oraz, że były zabezpieczone na ten 

cel środki w budżecie Starosta. Sprawa nie została rozwiązana ze względu na stanowisko 

Regionalnej Izby Obrachunkowej (RIO), która unieważniła finansowanie tej instytucji z 

pieniędzy powiatowych, ponieważ to zadnie należy do zadań własnych wojewody. Starosta 

zapewnił, że nadal będą prowadzone działania, aby rozwiązać powyższy problem. Do sprawy 

odniósł się również Zastępca Wójta Gminy Sobienie - Jeziory Pan Sylwester Winek. 

Zasugerował, aby skorzystać z rozwiań jakie zastosowano w Urzędzie Miasta Warszawy, lecz 

Starosta odpowiedział, że podejmowane były podobne działania, ale każdorazowo RIO je 

unieważniała. 

 Pod nieobecność Powiatowego Lekarza Weterynarii (PLW), w sprawie problemu 

występowania dzików na terenie zurbanizowanych obszarów miejskich w powiecie 

otwockim, głos zabrała Pani Anna Gozdek – Zastępca PLW Pani doktor przekazała, że w 

ostatnim czasie do Powiatowego Inspektoratu Weterynarii (PIW) w Otwocku nie wpływały 

zgłoszenia od mieszkańców, czy służb dotyczących dzików. Poinformowała, że PIW jest w 

stałej współpracy z Kołami Łowieckimi (KŁ) funkcjonującymi na terenie powiatu 

otwockiego i z informacji pozyskanych wynika, że KŁ systematycznie dokonują prewencyjne 

odstrzały dzików, co przekłada się na zmniejszenie populacji dzików. Zastępca PLW 

przekazała, że większym problemem są wypadki komunikacyjne z udziałem dzikich zwierząt, 

zwłaszcza na trasie 801. Z dodatkowych przekazanych informacji wynika, że w ostatnim 

czasie nie odnotowano na terenie powiatu otwockiego potwierdzonych przypadków ASF, a 

dzięki prowadzonym działaniom profilaktycznym, edukacyjnym i informacyjnym 

(szczepienia lisów, szczepienia psów i kotów) brak też potwierdzonych przypadków 

wścieklizny, zarówno u zwierząt dzikich jak i domowych. Nie  odnotowano też ognisk ptasiej 

grypy, a co do amerykańskiego zgnilca pszczół na chwilę obecną jest zbyt wcześnie aby to 

stwierdzić. Do sprawy wypadków komunikacyjnych na trasie 801 odniósł się Członek 

Zarządu Powiatu Pan Grzegorz Michalczyk, który zasugerował, że należy sprawdzić, czy 

powyższe miejsca są właściwie oznakowane.  

 Odpowiedzi udzielił przedstawiciel Nadleśnictwa Celestynów Pan Krzysztof 

Kielczyński, który  powiedział, że Nadleśnictwo jest w stałym kontakcie z zarządcami dróg, 

przekazując  aktualne dane o miejscach migracji dzikich zwierząt, w celu odpowiedniego 

oznakowania dróg. Przekazał również informację, że większym i bardziej niebezpiecznym 

problemem jest zwiększona populacja łosi, z udziałem których dochodzi do wypadków 

komunikacyjnych, zwłaszcza na drodze krajowej S-17, ale też w innych miejscach. 

Dodatkowo poinformował, że z uwagi na to, że łosie są zwierzętami chronionymi przez cały 

rok nie można dokonywać odstrzałów sanitarnych. Wskazał  również na pojawienie się  

w celestynowskich lasach watach wilków. Do sprawy oznakowania dróg odniósł się również 

Komendant Powiatowy Policji, który potwierdził prawidłowe zamieszczenie znaków, a 

następnie przekazał informację, że za wypadki w dużej mierze odpowiadają kierowcy.   
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Kolejnym punktem spotkania były problemy kadrowe w Policji i ograniczenie godzin pracy w 

godzinach nocnych w posterunkach Policji w Józefowie i Karczewie. Sprawę zreferował 

Komendant Powiatowy Policji w Otwocku. Poinformował, że podjął decyzję o ograniczeniu 

godzin pracy w/w posterunkach i wbrew pojawiającym się informacjom medialnym, nie ma 

mowy o ich zamknięciu. Swoje działania argumentował tym, że  w godz. 22.00-7.00 rano, w 

posterunkach dyżur pełnił tylko 1 policjant, a w przypadku otrzymania zgłoszenia, 

przekazywał informację do Służby Dyżurnej w Komendzie Powiatowej Policji w Otwocku 

i z tego poziomu podejmowane były działania. Z przeprowadzonych statystyk oraz analizy 

zgłoszeń wynikało, że na obecnym etapie takie działania są racjonalne. Komendant przekazał, 

że na skutek w/w zmian rozszerzono zakres działań Policjantów -  Dzielnicowych. Słuszność 

podjętych działań poparli Pan Paweł Walo Zastępca Prezydenta Miasta Otwocka oraz Pan 

Grzegorz Michalczyk, który rozumie zaniepokojenie mieszkańców ograniczeniami, lecz 

zasugerował aby poczekać na wyniki pracy Policji po wprowadzonych zmianach. 

Odmiennego zdania był Zastępca Wójta Gminy Sobienie – Jeziory Pan Sylwester Winek. Na 

zapytanie uczestników spotkania, Komendant przekazał aktualną liczbę wakatów w otwockiej 

Policji. Do sprawy rozwoju oraz przekształcenia posterunku Policji w Wiązownie w 

komisariat odniosła się Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Grażyna Kilbach. W odpowiedzi 

Komendant zapewnił, że jest to dla niego priorytetowe zadanie oraz przekazał, że otrzymał 

wstępną zgodę Komendy Stołecznej Policji na powyższe zmiany i czeka na stanowisko 

Komendy Głównej.  

W ostatnim punkcie spotkania Dyrektor PSSE w Otwocku przedstawiła statystyki 

zachorowań (styczeń, luty) mieszkańców powiatu na grypę, Covid, chłonicę, ospę, a także 

przybliżyła problem braku obowiązkowych szczepień dzieci.  

 

Posiedzenie połączonej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku oraz Powiatowego Zespołu 

Zarządzania Kryzysowego w dniu 22 czerwca 2023 r. - w trybie zdalnym 

W dniu 22 czerwca br. w trybie zdalnym odbyło się połączone posiedzenie Powiatowej 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku oraz Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego. 

Porządek obrad: 

1. Powitanie uczestników – Przewodniczący PZZK; 

2. Przygotowanie do akcji „BEZPIECZNE WAKACJE”: Policja, PSP, Oświata Powiatowa, 

PSSE; 

3. Nowe potwierdzone przypadki wścieklizny u zwierząt: Powiatowy Inspektorat 

Weterynarii;  

4. Ponowienie potwierdzonych przypadków wirusa ASF: Powiatowy Inspektorat Weterynarii; 

5. Problem występowania dzików na obszarze powiatu otwockiego (zagrożenia dla 

mieszkańców, ASF) – propozycje rozwiązania problemu: Powiatowy Inspektorat Weterynarii, 

Nadleśnictwo Celestynów, Koła Łowieckie, Przedstawiciele gmin, Policja, PSP, Wydział 

Ochrony Środowiska Starostwa; 
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6. Postępowanie z padłą zwierzyną dziką na terenie zurbanizowanym w gminach, a także na 

terenach leśnych i łąkach- procedury postępowania, przepisy prawa, obowiązek utylizacji - 

wypracowanie wspólnego stanowiska: Powiatowy Inspektorat Weterynarii, Nadleśnictwo 

Celestynów, Koła Łowieckie, Przedstawiciele gmin, Wydział Ochrony Środowiska Starostwa;  

7. Sprawy różne. 

Spotkanie otworzył Starosta Pan Krzysztof Szczegielniak omawiając proponowany 

porządek obrad, a następnie przekazał głos Zastępcy Komendanta Powiatowego Policji w 

Otwocku komisarzowi Krzysztofowi Paskowi, który  opisał zakres podjętych i planowanych 

działań przez Policję tj.: 

- prelekcje oraz pokazy w szkołach na temat szeroko rozumianego bezpieczeństwa 

podczas wakacji, 

- spotkania profilaktyczno-edukacyjnych w placówkach organizujących wypoczynek 

dzieci i młodzieży, 

- patrole z PSP nad kąpieliskami oraz z RDOŚ działania prewencyjne, zapobieganie 

dewastacji lęgowisk ptaków na Wyspach Zawadowskich na rz. Wisła, 

- kontrole miejsc wypoczynku wakacyjnego dzieci i młodzieży, w tym z Sanepidem, 

Strażą Pożarną i innymi podmiotami, 

- patrole na dworcach autobusowych, kolejowych oraz środkach  komunikacji 

publiczne, 

- kontrole autokarów przewożących dzieci i młodzież, 

- kontrole placówek handlowych pod kątem sprzedaży małoletnim alkoholu i  

wyrobów tytoniowych , 

- kontrola miejsc gromadzenia się osób zażywających środki odurzające. 

Kolejną osobą, która zabrała głos był Naczelnik Wydziału Operacyjnego KP PSP w 

Otwocku st. kpt. Maciej Łodygowski, który opisał następujące działania KP PSP: 

- kampanie „Bezpieczne wakacje”, „Kręci mnie bezpieczeństwo”, „Kręci mnie 

bezpieczeństwo nad wodą” oraz „Kręci mnie bezpieczeństwo przez cały rok szkolny”, 

- „Stop pożarom traw”, 

- „Burze i silny wiatr”, 
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- „Twoje bezpieczeństwo nie tylko w naszych rękach”. 

- kontrole kąpielisk, 

- kontrole obozów, 

- ćwiczenia na akwenach wodnych, 

- zapewnienie o gotowości do podjęcia działań związanych z anomaliami 

pogodowymi.  

Następnie głos zabrała Dyrektor Oświaty Powiatowej Pani Hanna Majewska – 

Smółka, która przekazała, że w okresie przerwy letniej zorganizowany będzie wypoczynek 

dzieci i młodzieży, na terenie Powiatowego Młodzieżowego Domu Kultury im. Michała 

Elwiro Andriollego w Otwocku przy ul. Poniatowskiego 10, gdzie podopieczni będą pod 

kuratelą kadry nauczycieli oraz wychowawców posiadających pełne uprawnienia 

wychowawcy. Dodatkowo w/w obiekcie będzie zorganizowany „Obóz amerykański – 

językowy”, w którym będą uczestniczyli amerykańscy wolontariusze. 

Pod nieobecność Dyrektor Państwowego Powiatowego Inspektoratu Sanitarnego w 

Otwocku głos zabrała Pani Monika Jaworska-Tudek Kierownik Sekcji Epidemiologii, która 

przekazała informacje o planowanych działaniach w ramach „Bezpiecznych wakacji”: 

- kontrole miejsc wypoczynku letniego, 

- kontrole kąpielisk, 

- kontrole ogólnodostępnych placów zabaw, 

- kontrole zakładów małej gastronomii, 

- kontrole zakładów żywienia dzieci podczas wypoczynku oraz zakładów żywienia 

zbiorowego otwartego. 

Poza czynnościami kontrolnymi planowane są działania profilaktyczno-edukacyjne dla 

dzieci i młodzieży, których celem będzie zaznajomienie opiekunów grup i uczestników z 

bezpiecznymi i higienicznymi zachowaniami podczas wypoczynku wakacyjnego, a także: 

- profilaktyka chorób odkleszczowych, 

- profilaktyka chorób przenoszonych drogą pokarmową (praktyczne wskazówki, jak 

uniknąć zatruć i zakażeń pokarmowych),  
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- profilaktyka bezpiecznego wypoczynku dzieci i młodzieży, tj.: bezpiecznych 

zachowań na plaży i nad wodą, 

- profilaktyka nadmiernej ekspozycji na promienie UV i czerniaka, 

- profilaktyka zażywania środków psychoaktywnych i alkoholu. 

Następnie głos zabrała Powiatowy Lekarz Weterynarii (PLW) w Otwocku Pani Anna 

Janulewska - Nowosad, która przedstawiła prezentację dotyczącą tematyki wścieklizny. 

Omówiła też Rozporządzenie nr 2 i 49 Wojewody Mazowieckiego w sprawie zwalczania 

wścieklizny zwierząt na terenie powiatu otwockiego, mińskiego, garwolińskiego, 

kozienickiego, radomskiego, zwoleńskiego, wołomińskiego, miasta Radom i miasta 

stołecznego Warszawy, które ograniczają podjęcie wielu działań profilaktyczno – 

zapobiegawczych w związku z problemem występowania dzików na terenie obszarów 

miejskich w powiecie otwockim. Poinformowała, że na obecną chwilę, jedyną dozwoloną 

metodą jaką można eliminować dziki z naszego terenu jest zatrudnienie firmy komercyjnej, 

która odłowi dziki, a następnie natychmiast po odłowieniu, na miejscu uśmierci te osobniki i 

specjalnie zabezpieczone, przekaże do utylizacji, co zapobiegnie ewentualnemu 

rozprzestrzenianiu się wścieklizny. Po uzyskaniu tej informacji, zarówno przedstawiciele 

gmin jak i powiatu jednogłośnie podjęli decyzję, że ze względu na kwestie humanitarne, nie 

będą podejmować tego typu działań. Ponadto PLW przekazała, że Inspektorat jest w stałej 

współpracy z Kołami Łowieckimi (KŁ) funkcjonującymi na terenie powiatu otwockiego i z 

informacji pozyskanych wynika, że KŁ systematycznie dokonują prewencyjne odstrzały 

dzików, co przekłada się na zmniejszenie populacji dzików. Dodatkowo wystosowano apel do 

przedstawicieli gmin i KŁ o bierny monitoring i zgłaszanie do PLW każdego napotkanego 

przypadku padłych zwierząt leśnych. Powiatowy Lekarz Weterynarii omówiła również 

ostatnie przypadki występowania ASF w woj. mazowieckim oraz przedstawiła zasady 

profilaktyki postępowania w gospodarstwach rolnych oraz zaapelowała do rolników o 

bioasekurację.  

Następnie głos zabrał Pan Kamil Bartosiński z Koła Łowieckiego Nr 1, który 

poinformował, że: 

- Koło Łowieckie nr 1 w Otwocku na terenie obw. łowieckiego 394 prowadzi 

wspólnie z Powiatowym Inspektoratem Weterynarii (PIW) w Otwocku monitoring padłych 

zwierząt i zgłasza wszystkie przypadki ujawnienia zwłok. Koło łowieckie w ramach planu 
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łowieckiego prowadzi odstrzał lisów respektując okresy ochronne i dostarcza na prośbę PIW 

zwłoki odstrzelonych lisów do badań, 

- Koło Łowieckie nr 1 w Otwocku na terenie obw. łowieckiego 394 prowadzi 

wspólnie z PIW monitoring dzików oraz odstrzał zgodnie z obowiązującymi przepisami, 

realizując zadania leżące po stronie koła łowieckiego, 

- Koło Łowieckie nr 1 w Otwocku na terenie obw. łowieckiego 394 prowadzi odstrzał 

dzików zgodnie z przyjętym planem łowieckim. Minimalna liczba dzików przewidzianych do 

odstrzału na terenie obwodu 394 to 60 osobników. Na dzień 22.06.2023 odstrzelono 33 dziki. 

Odstrzał dzików na terenie miasta i w terenie zabudowanym z uwagi na obowiązujące 

przepisy i warunki bezpieczeństwa nie jest możliwy, 

- Koło Łowieckie zwraca uwagę na fakt występowania aktów wandalizmu 

polegającego na niszczeniu urządzeń łowieckich, które służą podniesieniu bezpieczeństwa 

podczas prowadzenia gospodarki łowieckiej. Niszczenie urządzeń znacząco utrudnia 

prowadzenie gospodarki łowieckiej i zmniejsza skuteczność polowań, 

 - Koło Łowieckie w świetle obowiązujących przepisów nie realizuje zadań w zakresie 

postępowania z padłą zwierzyną poza zgłaszaniem takich przypadków do odpowiednich 

podmiotów. 

Kolejnym punktem posiedzenia było „Postępowanie z padłą zwierzyną dziką na 

terenach zurbanizowanych w powiecie, a także na terenach leśnych i łąkach- procedury 

postępowania, przepisy prawa, obowiązek utylizacji”, gdzie jako pierwszy zabrał głos 

Starosta. Przedstawił problemy z wykładnią prawa, która reguluje w/w problemy. Starosta 

wskazał, że obowiązujące dziś przepisy nie wskazują jednoznacznie, który podmiot (gmina, 

powiat, czy PLW) mają zająć się odbiorem i utylizacją odnalezionej, przebadanej padłej 

zwierzyny leśnej. Odpowiedzi udzieliła PLW, która poinformowała, że w przypadku małych 

zwierząt np. lisów, to pracownicy PIW zbierają truchła z miejsca odnalezienia, natomiast przy 

zwierzętach dużych takich jak: dziki, sarny, łosie, itp., po pobraniu próbek przez 

przedstawiciela PIW, obowiązek spoczywa na gminie.       

W ramach spraw różnych głos zabrał Wójt Gminy Celestynów Pan Witold 

Kwiatkowski, który poruszył problem braku wyznaczonego na terenie powiatu otwockiego 

„Lekarza koronera”. Do sprawy odniósł się Wicestarosta Pan Paweł Zawada, który przekazał, 

że były podejmowane próby wyłonienia „Lekarza koronera” oraz, że były zabezpieczone na 
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ten cel środki w budżecie powiatu. Sprawa nie została rozwiązana ze względu na stanowisko 

Regionalnej Izby Obrachunkowej (RIO), która unieważniła finansowanie tej instytucji z 

pieniędzy powiatowych, ponieważ to zadnie należy do zadań własnych wojewody. 

Wicestarosta zapewnił, że nadal będą prowadzone działania, aby rozwiązać powyższy 

problem.  

  

              STAROSTA 

       Krzysztof Szczegielniak 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sporządził: Krzysztof Smolak, Tel.: 22 710 90 90, 22 719 48 21, Mail: ksmolak@powiat-otwocki.pl 


